
PROHLÁŠENÍ ODBOROVÉ ORGANIZACE SGO 

Vážení rodiče, milé studentky, milí studenti,  

rádi bychom Vám vysvětlili důvody, proč se chceme zúčastnit výstražné jednodenní stávky 

vyhlášené ČMOS PŠ na 27. listopadu 2023. 

V příštím roce budou dle navrhovaného rozpočtu chybět ve školství miliardy korun, ale šetřit 

na vzdělávání dětí je podle nás krátkozraké a může se nám všem do budoucna vymstít.  

Nedostatek financí způsobí ve školách rapidní snížení kvality výuky, pokud se zvýší počet 

žáků ve třídách a pokud se zruší velká část půlených hodin, ve kterých je vzdělávání mnohem 

efektivnější. Podle plánů ministerstva školství budou nejvíce postiženy ty střední školy, které 

v minulých letech výrazně modernizovaly a individualizovaly výuku. Naše škola využila 

možnosti navýšit půlené hodiny a zvýšit počet volitelných seminářů v maximální míře, což 

podle oficiální statistiky zlepšilo úroveň a kvalitu poskytovaného vzdělávání, výrazně ubylo 

žáků neprospívajících. Budeme-li skutečně nuceni omezit celkový počet hodin odučených na 

našem gymnáziu, nebudou moci např. probíhat všechny semináře, které studentům 

pomáhají s přípravou ke studiu na vysoké škole. Alarmující je také ministerstvem zvažovaná 

možnost výuky druhého cizího jazyka v celých třídách. 

Současný návrh rozpočtu vůbec nemyslí na studenty a na jejich vzdělávací potřeby, ale 

zohledňuje jen snahu ušetřit za každou cenu. Žádné z ministerstvem navrhovaných opatření 

nebylo dopředu konzultováno se zástupci škol a neopírá se o relevantní data z výzkumů. 

Kvůli plánovaným opatřením by muselo být na naší škole zrušeno několik pedagogických 

úvazků. V minulých letech se totiž počet pedagogů zvýšil úměrně se zvýšeným počtem hodin 

a my jsme díky práci v méně početných skupinách a individuálnímu přístupu  (po kterém 

mimochodem stále volá i Česká školní inspekce) dosáhli toho, že naši studenti měli lepší 

studijní výsledky než v době před covidem. 

 Koncepce školství se bohužel často mění, zaměstnanci škol tak žijí v neustálé nejistotě. 

Učitelské povolání přestává být atraktivní, zájem o studium na VŠ s pedagogickým 

zaměřením klesá, mnozí vystudovaní školství opouštějí, dochází k odlivu kvalifikovaných 

pedagogů. 

Dalším problémem je financování nepedagogických pracovníků, které bude muset být 

zajišťováno z nenárokových složek platů učitelů. 

 Vážení rodiče, studentky a studenti, doufáme, že z textu vyplývá, že nám nejde o zvýšení 

našich platů, ale o budoucnost naší školy a našich žáků. Pokud nám chcete vyjádřit podporu, 

sdílejte, lajkujte, popřípadě napište svůj vlastní komentář. Děkujeme. 

 

Za odborovou organizaci SGO Jana Jemelková (předsedkyně ZO ČMOS SGO) 

 

 


